
 

 

 

   
 

Jaarverslag 2024 (van 1 januari 2024 tot 1 januari 2025) 

 

1.  Bestuur 

 
           Het bestuur bestond dit jaar uit de volgende personen: 

Iepie Wijshake  voorzitter 
 Janke Hoogenberg  secretaris 
 Alex Prins                     penningmeester en  ledenadministratie 
 Klaas Jan Bos   lid en beheerder website 
Chris Wijngaarden had zich kandidaat gesteld om in het bestuur plaats te nemen. Er 
hadden zich geen andere kandidaten aangemeld en er waren geen bezwaren  
tegen zijn benoeming. Hij werd benoemd in het bestuur. 
Alex Prins was aftredend bestuurslid, omdat hij vijf jaar in het bestuur zat. Hij werd 

met algemene stemmen herkozen. 

Het bestuur bestaat op dit ogenblik nog uit vijf personen. Dit betekent dat er nog een 

aantal  plaatsen vacant zijn. De bezetting is nu  erg krap en nieuwe kandidaten kunnen  

zich dan ook altijd aanmelden. 

 

2.  Vergaderingen 
 

De Algemene ledenvergadering werd dit jaar op 20 maart 2024 gehouden in “De 

Miente”. We mochten ongeveer 80 mensen verwelkomen.  

Tijdens de jaarvergadering is Chris Wijngaarden met algemene stemmen in het bestuur 

gekozen.  

Het financieel jaarverslag is door de leden van de kascommissie, Jan Bult en Hayo van 

Asperen, goed bestudeerd. Zij hebben de penningmeester gecomplimenteerd met zijn 

precieze boekhouding. De boekhouding is in orde bevonden en de vergadering werd 

voorgesteld om de penningmeester décharge te verlenen. De vergadering stemde 

hiermee in. Hayo van Asperen treedt af als commissielid. Jantje Boer-Braam wordt 

gevraagd om hem op te volgen. Nieuwe reserve wordt Jan Russchen.  

Na de pauze heeft Brant Klijnsma ons iets verteld over het ontstaan van het 

stroomgebied van het Groot Diep en Klein Diep. Als dank voor de lezing heeft hij het 

boek “Veldnaemen van Stellingwarf” ontvangen. 

Het bestuur is dit jaar 10 keer bij elkaar geweest. Verder zijn er 2 vergaderingen 

geweest met de mensen van de redactie van “De Gaaste”.   

 

 

3. Activiteiten voor de leden 

 

Ook dit jaar zijn er weer verschillende activiteiten voor de leden georganiseerd. 

 

2 februari: Filmmiddag in “De Miente”. Dit jaar is “De hel van 63” vertoond. Op 

deze middag konden we 15 mensen verwelkomen. 

 
Historische Vereniging Oosterwolde en Omstreken 



 

 

20 maart: A.L.V. Deze avond vond plaats in “De Miente”. We konden die avond 

ongeveer 80 mensen verwelkomen. 

In mei hadden we een reisje gepland. Omdat we hiervoor niet voldoende 

aanmeldingen hadden kon dit niet doorgaan. 

1 juni: Fietstocht langs een aantal buurtschappen rond Oosterwolde. Het weer was 

deze dag droog, maar bewolkt. 17 mensen hebben de fietstocht volbracht. 

12 oktober: maaltijd met oude- en vergeten streekgerechten. Voor deze activiteit was 

ook dit jaar weer veel belangstelling. Er was zoveel belangstelling dat we moesten 

loten, wie aan de activiteit konden deelnemen. De mensen die dit jaar zijn uitgeloot 

hoeven volgend jaar niet mee te loten. Als zij zich aanmelden zijn zij verzekerd van 

deelname. 

12 november: Lezing over de boerderij ” Nieuwe Weper”. De lezing werd gehouden 

door de huidige eigenaar Hanneke van Daatselaar. Als dank ontving ze het boek 

“Veldnaemen van Stellingwarf”. Bij de lezing waren 15 mensen aanwezig. 

 

4. Activiteiten van het Bestuur  

 

Het stootblok (bij het busstation) was aan onderhoud toe. Daarom is het dit jaar 

geverfd. 

Dit jaar hebben we de buurtschapsborden goed geïnventariseerd. De meeste borden 

waren aan onderhoud toe. Er was sprake van vocht onder het plastic en soms was er 

sprake van vernieling.  

Daarom hebben we besloten om alle borden te vervangen. Er komt  een nieuw bord 

voor Jardinga, zodat ook Jardinga een bord heeft dat gelijk is aan de andere 

buurtschappen.  

Bovendien krijgt elk bord een QR-code en als je deze code scant krijg je de tekst in het 

Nederlands. 

In 2025 is het 80 jaar geleden dat Oosterwolde werd bevrijd van de Duitse bezetter. 

Het is de bedoeling om hier aandacht aan te besteden met verschillende activiteiten. 

Omdat dit veel voorbereiding vraagt zijn we dit jaar al begonnen met de 

voorbereidingen. Zo moeten we uitzoeken waar vergunningen voor nodig zijn, 

afspraken maken met andere personen en instanties, aanvragen van subsidie 

enzovoort. 

Ook hebben we samen met de historische verenigingen van Appelscha en Haulerwijk 

gewerkt aan een album van Albert Heijn Oosterwolde. Het album staat ook in het 

teken van 80 jaar vrijheid.     

      

5. Werkgroepen 

 

Het archief 

De werkgroep “Archief” bestond het grootste deel van het jaar uit 5 personen.  

We zijn het hele jaar bezig geweest met het inscannen van de boeken, die we in ons 

archief hebben. Te zijner tijd is het de bedoeling dat de leden deze boeken kunnen 

inzien/ lenen. Ook hebben we nog een groot aantal boeken uit het gemeentearchief 

gekregen. 

Verder hebben we materiaal geselecteerd en gerubriceerd. 

De werkgroep komt van september tot en met mei een keer per maand bij elkaar. 

We hebben dit jaar een schenking gekregen van het Bercoper Fonds. Dit geld is 

bedoeld voor de digitalisering van het archief. Hier hebben we onder ander een 

scanner, harde schijven en een computer voor gekocht. 



 

 

 

 

Jaarverslag archeologiegroep 2024 

 

De afgelopen 2 jaar heeft de groep archeologie samengewerkt met de werkgroep de 

Friese Waterlinie om in Oost- en Weststellingwerf tentoonstellingen te organiseren 

over de verdedigingswerken, schansen, in zuidoost Friesland in het kader van de 

herdenking van de inval van Bommen Berend 350 jaar geleden. Nu die activiteiten 

achter de rug zijn wil de werkgroep de Friese Waterlinie graag een oriënterend gesprek 

over de toekomst van die werkgroep. Al op 6 januari vindt er een gesprek plaats in 

hotel Lunia te Oldeberkoop om te kijken wat de mogelijkheden zijn. Op 6 februari zijn 

we met een groepje te gast bij Helma Smits die op de Breebergschans woont en veel 

belangstelling heeft voor de historie van die schans. Dat contact met haar kwam tot 

stand op de in 2023 gehouden tentoonstelling in Wolvega. Er vindt een oriënterend 

gesprek plaats  over het behoud en het bevorderen van de zichtbaarheid, uiteraard met 

medewerking van de eigenaresse. 

Pieter de Jong, lid van de archeologiegroep, onthuld op 16 februari de fundamenten 

van de luchtwachttoren uit Oldeberkoop, waar hij 2 jaar voor geijverd heeft. De 

afgebroken toren is nog een restant van de Koude Oorlog. 

Opnieuw een vergadering in hotel Lunia, nu op 6 april, om wat uitgewerkte 

voorstellen te bespreken om te komen tot een organisatie die zelfstandig kan opereren 

en ook haar eigen fondsen kan beheren. 

Besloten wordt de stichting Bekiek et mar, waarvan twee bestuursleden ook in de 

werkgroep de Friese Waterlinie zitting hebben, om te bouwen tot een nieuwe stichting, 

die bestaat uit een plenaire groep, waar iedereen zijn zegje kan doen en een viertal 

kerngroepen, nl. kunst, cultuur, historie en archeologie, die hun ideeën kunnen 

inbrengen in de plenaire vergadering. 

Veertien dagen later opnieuw een vergadering, nu weer op de Breebergschans bij de 

bewoonster Helma Smits, die daarvoor een geschikte vergaderruimte heeft. 

Uitgenodigd daarbij zijn Ko Lenting, een archeoloog gespecialiseerd in opgravingen 

bij oude schansen en Willem van der Ploeg, die in het verleden veel vondsten heeft 

gedaan bij de Breebergschans en buurman Ype Roijinga die ook op de schans woont 

en nog veel over de jongere geschiedenis van de schans kan vertellen. Veel zaken 

betreffende schansen worden besproken en in de tuin worden enkele boringen 

geplaatst, evenals op een plek waar vroeger de vestinggracht heeft gelegen. 

Aanvullend onderzoek naar verschillende aspecten van historie zal nog nodig zijn.  

Op 18 mei wordt een nieuwe naam gekozen voor de op te richten stichting nl. 

Stichting Friese Waterlinie e.o. en 6 dagen later worden de statuten van de stichting 

getekend bij de notaris  in Wolvega 

De volgende dag brengt een groepje amateurarcheologen  een bezoek aan de 

Kruidentuin van Buitenpost, dat tevens een regionaal archeologisch museum beheert. 

Het Noordelijk Archeologisch Depot hield op 15 juni een open dag met presentatie 

van verschillende archeologische verenigingen en een 4 tal lezingen. Ook konden 

gevonden artefacten beoordeeld worden waar gretig gebruik van werd gemaakt. 

In augustus ontvangt Andries van der Veen van de nieuwe stichting F. W. een 

oeuvreprijs voor zijn vele foto- en filmwerk over de natuur in de Stellingwerven. Het 

is de bedoeling dat de prijs een wisselprijs wordt voor iemand die zich belangeloos 

inzet voor de Stellingwerver cultuur in de breedste zin. 

Ondertussen hebben de kerngroepen niet stilgezeten en zijn enkele vergaderingen 

belegd om, in navolging van de fietsroutes, uitgegeven tijdens de tentoonstellingen in 



 

 

2022 en 2023, te komen tot wandel- en fietsroutes met een westelijke en oostelijke lus 

langs de bestaande en niet meer bestaande schansen en daarbij zoveel mogelijk de 

route te volgen die de troepen van Berend van Galen in 1672 /1673 hebben afgelegd. 

Verschillende mensen hebben het er maar druk mee o.a. Karst Berkenbosch en Thijs 

van Buuren. 

Helaas ontviel ons op 27 september binnen de groep onze amateurarcheoloog Luitzen 

Haak op 81 jarige leeftijd. Hij ging regelmatig met Evert Kramer, oud conservator van 

het Fries Museum op bezoek bij verenigingen om oude voorwerpen te taxeren.  

Op de laatste dag van september was er in Katijk een zoektocht naar het slagveld dat 

daar in 1673 tussen de troepen was gehouden. Pieter de Jong deed daar met de detector 

aan mee. Er was nog geen duidelijk resultaat 

In het kader van open monumentendag was er een rondleiding met uitleg op de 

gedeeltelijk gerestaureerde Bekhofschans te Oldeberkoop door Karst Berkenbosch. 

Ter gelegenheid van de maand van de geschiedenis nog een presentatie in het 

gemeentehuis van Wolvega van de nieuwe stichting De Friese Waterlinie e.o. met 

archeologische vondsten, kaarten en vitrinus. 

Makkinga werd door archeologen een onderzoek gedaan naar sporen van 17-eeuwse 

bewoning  in het Muldersveld. Op een open dag waren verschillende personen van 

onze groep aanwezig. Wegens ziekte kon ondergetekende daarbij helaas niet aanwezig 

zijn. 

 

Lieuwe Tiesinga. 

 

  
Een mes, vermoedelijk uit de Hamburgcultuur, ongeveer 12000 jaar geleden, 

gevonden in mei 2024. Groot 7 x 3,2 cm 

 

 

 

Website 

Dit jaar is er hard gewerkt aan de website. De website is weer actueel. De activiteiten 

die gaan komen kunnen op de website worden bekeken. Ook zijn er foto’s te vinden 

van activiteiten die hebben plaats gevonden. De website is te vinden op: www.hvo.frl.   

 

6. De Gaaste 

 

Ook in 2024 is “ De Gaaste” weer drie keer verschenen, namelijk in april, september 

en december.  

Het wordt wel steeds moeilijker om “De Gaaste” uit te brengen.  



 

 

Doordat een paar vaste leveranciers van kopij zijn overleden en zich geen nieuwe 

mensen meer aandienen wordt het steeds lastiger om “De Gaaste” met nieuw materiaal 

te vullen. Dankzij Joke de Boer, in samenwerking met Klaas-Jan Bos is het toch weer 

gelukt om “De Gaaste” dit jaar steeds weer op tijd uit te brengen. Verder is veel 

materiaal verzameld door het bestuur.  

Als er mensen zijn die hun herinneringen via “De Gaaste” met anderen willen delen, 

kunnen zij een mail sturen naar de redactie.  

 
7. De redactie 

De redactie bestond ook dit jaar uit vijf leden. Dit jaar is Joke de Boer hieraan 

toegevoegd. Zij zal zich vooral bezig houden met het interviewen van mensen en 

onderzoek naar mensen, buurtschappen etc. met als doel nieuw materiaal te 

verzamelen en te leveren voor “De Gaaste”. 

  

8. Het ledenaantal 
 

Op 31 december 2024 had de vereniging 559  leden. 
              

        

 

Garyp, januari 2025 

            De secretaris, 

 Janke Hoogenberg 


